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Protokół nr 30 
z sesji Rady Gminy Sulików 

odbytej 23 czerwca 2005r. o godz. 14.00 w Urzędzie Gminy Sulików. 
 
 

 
 Przewodniczący Rady Gminy Sulików Franciszek Fleszar poinformował, że obecna sesja 
jest wspólną sesją Rady Gminy Sulików i Rady Gminy Platerówka, której tematem jest powołanie 
międzygminnej komunalnej spółki wodno-kanalizacyjnej. 
Przewodniczący powitał radnych gminy Platerówka z przewodniczącym Józefem Brukowskim oraz 
Piotra Machaja – Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Zgorzelec. 
Powitał wójtów: 
- Kazimierza Janika  -  Wójta Gminy Zgorzelec, 
- Józefa Telegę – Wójta Gminy Platerówka, 
- Jana Hasiuka – Wójta Gminy Sulików 
oraz Adama Kozińskiego przedstawiciela firmy ESCO z Zielonej Góry i Janusza Grzeszczuka 
dyrektora biura Związku Gmin Ziemi Zgorzeleckiej. 
 
Z okazji zbliżających się imienin Jana Hasiuka Wójta Gminy Sulików, Przewodniczący Rady 
Gminy Sulików w imieniu wszystkich obecnych złożył mu życzenia imieninowe. 
 
Przewodniczący Fleszar oddał głos Józefowi Brukowskiemu Przewodniczącemu Rady Gminy 
Platerówka. 
 
Józef Brukowski otworzył nadzwyczajną sesję Rady Gminy Platerówka, zwołaną na wniosek Wójta 
Gminy Platerówka. Przewodniczący oświadczył, że na ogólną liczbę 15 radnych,  w sesji 
uczestniczy 13 radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada Gminy może obradować i 
podejmować uchwały. Tematem sesji oprócz podjęcia uchwały w sprawie powołania spółki wodno-
kanalizacyjnej, jest uchwalenie regulaminu przyznawania uczniom stypendium socjalnego i 
uchwalenie  regulaminu wynagradzania nauczycieli. 
 
Franciszek Fleszar  na podstawie listy obecności stwierdził, że na ogólną liczbę 15 radnych, w sesji 
uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum przy którym Rada Gminy może obradować i  
podejmować uchwały. 
Nieobecny był  radny Dariusz Kryński. 
 
Przewodniczący Fleszar przedstawił porządek obrad oraz na wniosek Wójta Gminy wnioskował o : 
1) wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie powołania przedstawicieli organu 
prowadzącego do komisji konkursowej powołanej w celu wyboru dyrektora Szkoły Podstawowej w 
Studniskach Dolnych, uzasadniając stwierdził, że konkurs nie odbędzie się z powodu braku 
kandydatów,  
2) włączenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2005r. 
 - wprowadzenie projektu uchwały jest uzasadnione, ponieważ do ostatniej chwili przygotowywano 
propozycje zmian do budżetu gminy. 

Radni jednogłośnie przyjęli zmiany do porządku obrad. 
 
Porządek sesji przedstawiał się następująco: 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
2. Wspólne z Radą Gminy Platerówka omówienie problemów związanych z kanalizacją 

zlewni rzeki Czerwona Woda oraz podmiotu, który przejmie ciężar prowadzenia inwestycji 
i zarządzania powstałym majątkiem. 
Podjęcie uchwały w sprawie powołania komunalnej spółki wodno-kanalizacyjnej. 
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3. Podsumowanie pracy placówek oświatowych na terenie gminy za rok szkolny 2004/2005 
oraz perspektywy funkcjonowania oświaty w najbliższych latach w świetle „Planu Rozwoju 
Oświaty na lata 2000-2007” oraz „Strategii Rozwoju Gminy Sulików”. 

4. Bezpieczeństwo na terenie gminy: 
♦ Działalność Rewiru Dzielnicowych w Sulikowie pod kątem podniesienia poziomu 

bezpieczeństwa publicznego, 
♦ Działania gminy w kierunku zmniejszania poziomu bezrobocia na terenie gminy. 

5. Informacja o pracy stałych komisji Rady Gminy. 
6. Informacja o pracy Wójta Gminy. 
7. Informacja o pracy Przewodniczącego Rady Gminy. 
8. Podjęcie uchwał: 
• w sprawie zatwierdzenia „Planu rozwoju miejscowości Radzimów Górny – gmina 
Sulików”,  
• w sprawie zatwierdzenia „Planu rozwoju miejscowości Wrociszów Górny – gmina 
Sulików”, 
• W sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych i gimnazjum oraz granic 
ich obwodów, 
• W sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia zasadniczego i wartości jednego punktu 
dla pracowników administracji i obsługi zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych 
działających w zakresie oświaty w gminie Sulików, 
• W sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę z wodociągu gminnego, 
• W sprawie ustalenia polityki czynszowej, 
• W sprawie nadania imienia dla zespołu Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Sulikowie, 
• W sprawie zmian w budżecie gminy na 2005 rok. 
9. Pytania i wnioski radnych. 
10. Pytania i wnioski przewodniczących rad sołeckich. 
11. Odpowiedzi na pytania. 
12. Odczytanie i przyjęcie wniosków do realizacji. 
13. Sprawy różne. Komunikaty. 

 

 

Ad. 1 
Radny Tadeusz Polowy stwierdził, że nie zostały wyjaśnione jego uwagi wniesione do protokołu z 
poprzedniej sesji.  
Przewodniczący stwierdził, że wraz z protokolantką odsłuchał taśmę magnetofonową z nagraną 
sesją i uważa, że zapisy w protokole są prawidłowe. Radny na posiedzeniu Komisji Rozwoju 
Gminy został  poinformowany o stanowisku Przewodniczącego i o możliwości odsłuchania taśmy 
magnetofonowej. Nie uczynił tego, w związku z czym Przewodniczący uważa sprawę za 
wyjaśnioną. 

Protokół z ostatniej sesji przyjęty został 13 głosami, przy 1 głosie przeciwnym. 
 
Ad. 2 
Adam Koziński mówił o współpracy firmy ESCO z  gminami Sulików, Platerówka i Zgorzelec przy 
rozwiązywaniu problemów wodno-kanalizacyjnych. Zapewnił, że po przyjęciu studium 
wykonalności dla całego projektu, przedstawiciele ESCO spotkają się z radnymi, którym 
zaprezentują rozwiązania zawarte w studium. Jeżeli władze Funduszu Spójności w tym roku 
podejmą decyzję, realizacja zadania będzie możliwa w latach 2006 – 2010. 
Łączną wartość projektu szacuje się na kwotę 67,9 mln zł. Z tego  na gminę Sulików  przypadnie 
kwota ok. 44,8 mln zł, na gminę Platerówka  ok.17,1 mln zł, na gminę Zgorzelec ok. 6,1 mln zł. 
Maksymalna dotacja z Funduszu Spójności może wynieść ok. 85% wartości inwestycji, co daje 
kwotę ok. 57,8 mln zł. Pozostałe 10,1 mln zł. muszą wyłożyć gminy. I tak gmina Sulików – 6,7 mln 
zł, gmina Platerówka 2,5 mln zł, gmina Zgorzelec 0,9 mln zł.  
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Są możliwości otrzymania dodatkowej dotacji na pokrycie udziału własnego gminy. Można 
otrzymać do 80%  wartości środków własnych. Wówczas gmina Sulików musiałaby posiadać ok. 
1,4 mln zł. Ubiegając się o środki unijne należy posiadać sprawną i docelową  strukturę zarządzania 
środkami. Początkowo uważano, że beneficjentem środków powinien być Związek Gmin Ziemi 
Zgorzeleckiej, później wskazano na gminy, ale pomysł ten upadł w związku z VAT, który w 
kwocie ok. 7 mln zł. należałoby doliczyć do wartości inwestycji. Stąd uznano, że najlepszym 
rozwiązaniem będzie powołanie nowego podmiotu – spółki wodno-kanalizacyjnej. Majątek nowego 
podmiotu wraz z istniejącą infrastrukturą wyniesie ok. 80 mln zł. Roczna produkcja wody i ścieków 
wyniesie ok. 400.000 m3. Od 1 stycznia 2006r. nowo powołane przedsiębiorstwo będzie stroną w 
realizacji inwestycji. Realizując zadania przy udziale środków unijnych, gminy biorą na siebie 
szereg zadań. Dwa podstawowe to: 
- wykonanie przyłączy przez indywidualnych odbiorców w ciągu 5 lat od zakończenia inwestycji, 
- ustalenie ceny za usługi w granicach kosztów akceptowanych społecznie, tj. 6,65 zł. 
Niezrealizowanie w/w warunków, grozi zwrotem dotacji. 
Wójt Jan Hasiuk w imieniu wójtów gmin Platerówka i Zgorzelec poparł wystąpienie 
przedstawiciela firmy ESCO. Wójt mówił o ogromnym znaczeniu,  jakie dla gmin ma rozwiązanie 
problemu  wodno-kanalizacyjnego. Problemem tym gminy  zajmują się od wielu lat, ale dopiero 
teraz sprawa nabrała tempa i zbliża się do finału.  
Kazimierz Janik - Wójt Gminy Zgorzelec poinformował, że Rada Gminy Zgorzelec jednogłośnie 
podjęła uchwałę o powołaniu spółki. Wójt obiecał pomoc i wsparcie.  

Na sesję przybyła Iwona Helak-Poczęta 

Wizytator Kuratorium Oświaty w Jeleniej Górze. 

W dyskusji radni gminy Platerówka Kazimierz Osipiuk, Kazimierz Wojewoda i Kazimierz 
Bartoszewicz wyrazili obawy, czy mieszkańców gmin stać będzie na podłączenie się do kanalizacji, 
a później ponoszenie wysokich opłat. Pytali jak będą się rozliczać rolnicy, hodowcy zwierząt 
gospodarskich, u  których zużycie wody będzie większe niż produkcja ścieków. 
Wójt Hasiuk wyjaśnił, że to rady gmin będą decydowały o cenie usług. Z pewnością nie będą one 
wygórowane. Opłaty można zróżnicować w zależności od kosztów świadczenia usług w 
poszczególnych gminach.  
Adam Koziński udzielił następujących odpowiedzi: 
- początkiem indywidualnego przyłącza jest granica posesji. Koszt przyłącza szacuje się na 1.500 – 
3.000 zł. Jest możliwość ubiegania się o dotację na  wykonanie indywidualnych przyłączy, 
- wskazane byłoby, aby odbiorca wody, a zwłaszcza rolnik miał  dwa liczniki. Na początku posesji 
licznik na wodę, na końcu licznik na ścieki. Odbiorca wody na swój koszt dokonuje rozdzielenia 
instalacji, ale dzięki temu płaci za faktycznie wyprodukowane ścieki, co w przypadku rolników ma 
znaczenie.  
 
Przystąpiono do głosowania uchwały. 
Przewodniczący Franciszek Fleszar wyjaśnił, że uchwała podejmowana jest bezwzględną 
większością głosów. 
Józef Brukowski – Przewodniczący Rady Gminy Platerówka poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie przystąpienia gminy Platerówka do spółki z ograniczoną odpowiedzialnością 
pn. Międzygminna Spółka Wodno-Kanalizacyjna „SUPLAZ” z siedzibą w Sulikowie, tworzonej 
przez gminy ZGZZ: Platerówkę, Sulików i Zgorzelec. 
Uchwała podjęta została 11 głosami, przy 1 głosie wstrzymującym się i 1 głosie przeciwnym.  
 
Franciszek Fleszar – Przewodniczący Rady Gminy Sulików poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie przystąpienia gminy Sulików do spółki z ograniczoną odpowiedzialnością pn. 
Międzygminna Spółka Wodno-Kanalizacyjna „SUPLAZ” z siedzibą w Sulikowie, tworzonej przez 
gminy ZGZZ: Platerówkę, Sulików i Zgorzelec. 
Uchwała podjęta została jednogłośnie.                         (zał. 4) 
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Przewodniczący Rady Gminy Sulików podziękował  radnym gminy Platerówka za udział w sesji i 
przekazał pozdrowienia, które poseł Turkiewicz skierował do radnych gmin Sulików i Platerówka. 
Przewodniczący zamknął wspólne obrady rad gmin Sulików i Platerówka.  
 
Ad. 3 
Przewodniczący powitał Iwonę Helak-Poczętą panią wizytator Kuratorium Oświaty w Jeleniej 
Górze. 
Wójt Gminy przedstawił pisemną informację na temat perspektyw funkcjonowania oświaty w 
najbliższych latach.           (zał. 5) 
Uzupełniając mówił o budowie nowego obiektu szkolnego, o reorganizacji placówek szkolnych, o  
realizowanej od 2 lat zmianie sposobu zarządzania oświatą, efektem której jest zmniejszenie z 7 do 
4, liczby stanowisk kierowniczych. Niepokojącym faktem jest odpływ dzieci z terenu gminy do 
szkół poza gminą oraz niż demograficzny. 
Wójt mówił o potrzebie wypracowania kierunku działania w zakresie remontu placówek 
oświatowych, dzięki któremu szkoły  otrzymają nowy wizerunek; o zainicjowaniu działań przez 
dyrektora zespołu Szkół  w kierunku ubiegania się o fundusze unijne. Wyraził nadzieję, że w 
nowym gimnazjum uda się utworzyć klasy profilowane. Do radnych skierował słowa uznania  za 
nie unikanie problemów i podejmowanie słusznych, ale  trudnych, często niepopularnych decyzji. 
 
Beata Szczepańska – dyrektor przedszkola uzupełniając pisemną informację mówiła o dokonaniach 
dzieci, o ich udziale w konkursach. W przedszkolu realizowane są  programy autorskie opracowane 
przez pracowników przedszkola. Przedszkole włączyło się do Ogólnopolskiego Apelu „Cała Polska 
czyta dzieciom”, wydaje kwartalnik pedagogiczno-informacyjny „Przedszkolaczek”.   (inf. zał. 6) 
 
Przewodniczący powitał przybyłych na sesję  Arkadiusza Jurczenia – kierownika Sekcji Prewencji 

Komendy Powiatowej Policji w Zgorzelcu i Tomasza Gardzilewicza – kierownika Rewiru 

Dzielnicowych w Sulikowie.  
 
Dyrektorzy Urszula Ciupak, Łucja Topornicka, Jolanta Loritz-Dobrowolska i Jan Majowski 
przedstawili informacje na temat funkcjonowania kierowanych przez siebie placówek szkolnych w 
roku szkolnym 2004/2005.                                                                                       (zał. 7, 8, 9,10) 
Dyrektorzy mówili o strukturze organizacyjnej szkoły, o wynikach osiągniętych przez uczniów na 
sprawdzianach klas VI i końcowych egzaminach  w gimnazjum, mówili o osiągnięciach i 
zamierzeniach. Odpowiadając na pytanie radnego Staszczuka stwierdzili, że w ich szkołach nie ma 
problemu agresji. W przedszkolu, gdzie były takie sygnały, sytuacja zmieniła się po wprowadzeniu 
programu przeciwdziałania agresji, natomiast w gimnazjum sytuacja poprawiła się po usunięciu ze 
szkoły dwóch uczniów.  
Pani wizytator Helak-Poczęta wyraziła zadowolenie z możliwości uczestniczenia w sesji 
poświęconej podsumowaniu roku szkolnego. Cieszy się, że dyrektorzy mogą pochwalić się 
osiągnięciami, powiedzieć o problemach. Pani wizytator zwróciła uwagę na zubożenie 
społeczeństwa, które przekłada się na życie młodzieży. Panujący marazm niesie agresję i 
wandalizm. Coraz więcej jest dzieci zaburzonych, którym trzeba poświęcić więcej czasu niż 45 
minut lekcyjnych. Pomocą byłyby dodatkowe zajęcia pozalekcyjne. Tu jednak potrzebne są decyzje 
radnych.  
Podsumowując współpracę pani wizytator stwierdziła, że układa się bardzo dobrze. Wójt konsultuje 
ważniejsze decyzje, zasięga opinii. Działania są  wyważone, przemyślane i idą w dobrym kierunku. 
Szczególnie wysoko oceniła Strategię Rozwoju Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował pani wizytator i dyrektorom szkół za udział w sesji.  
Podziękował dyrektorom, a za ich pośrednictwem pozostałym pracownikom oświaty, za ich 
całoroczny trud.  
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Ad. 4 
Radni przyjęli pisemną informację kierownika Rewiru Dzielnicowych Tomasza Gardzilewicza z 
działalności rewiru w 2004 roku.                                  (zał. 11) 
Wójt Gminy  na ręce kierownika Sekcji Prewencji  Komendy Powiatowej Policji przekazał nowy  
faks. Wójt wyraził nadzieję, że urządzenie poprawi efektywność pracy Rewiru Dzielnicowych w 
Sulikowie i będzie służyło całej gminie. Wójt podkreślił, że pomoc  dla Rewiru Dzielnicowych jest 
wyrazem rozumienia potrzeb policji, jest też dowodem dobrej współpracy z organami policji. Wójt 
prosił, aby policja  częściej patrolowała teren gminy. Problemem który drażni jest transport urobku 
z Kopalni Bazaltu w Sulikowie. Transport ten odbywa się ulicami Sulikowa powodując duże 
utrudnienia dla mieszkańców. Ciężki sprzęt niszczy drogi, a drgania uszkadzają budynki. Zdaniem 
Wójta policja poprzez radykalne działania może ograniczyć ten problem. Kolejnym problemem jest 
niszczenie mienia gminnego i kradzieże. Nagminne niszczenie znaków drogowych może mieć 
tragiczne skutki w ruchu drogowym. Wójt prosił o podjęcie radykalnych działań, o wydanie 
bezwzględnej walki wandalizmowi. 
Radny Jacek Staszczuk zgłosił problem mających miejsce w ostatnim czasie podpaleń komórek. 
Zdaniem radnego to działania grupy złomiarzy, którzy podpalając komórki zacierają ślady.  
Aspirant Gardzilewicz stwierdził, że dotychczasowe dochodzenia  nie przyniosły efektów ponieważ 
nie ma świadków, a wszystkie informacje docierają do funkcjonariuszy w formie plotek. 
Radny  Tomasz Podanowski prosił o interwencję  w sprawie parkowania samochodów dostawczych 
na Placu Wolności. Samochody te ograniczając widoczność stwarzają zagrożenie w ruchu. 
Szczególnie niebezpieczne jest to przy wjeździe na Plac Wolności od strony ulicy Lubańskiej. 
Zdaniem radnego lokale użytkowe mieszczące się w sąsiedztwie ulicy Lubańskiej  mogą 
zaopatrywać się w towary od strony ul. Nowe Miasto. 
Radny Robert Starzyński pytał o zabezpieczenie piątkowo-sobotnich imprez masowych w 
Sulikowie. 
Asp.Gardzilewicz poinformował, że w dniach w których w Sulikowie będą odbywały się imprezy, 
w sąsiednich miejscowościach będą Dni Zgorzelca i Dni Zawidowa. Powoduje to konieczność 
zabezpieczenia wielu imprez jednocześnie. Funkcjonariusz zapewnił, że policja  nie  zapomni o 
Sulikowie i w godzinach  wieczornych i nocnych miejscowość będzie patrolowana. 
Radny Jacek Staszczuk wnioskował o wprowadzenie zakazu jazdy samochodów TIR drogą przez 
Małą Wieś Dolną i egzekwowanie tego zakazu przez  policję. 
Radny Tadeusz Bednarz uważał, że w Rewirze Policji w Sulikowie powinny być pełnione dyżury. 
Należy zmienić sytuację, że rewir przez znaczną część dnia jest nieczynny i nikt nie odbiera 
telefonów. Tak nie powinno być, tym bardziej, że nie zawsze można liczyć na pomoc Komendy 
Policji w Zgorzelcu. Radny przedstawił sytuację, w której nie uzyskał żadnej pomocy od dyżurnego 
Komendy Powiatowej Policji w Zgorzelcu. 
Kierownik Sekcji Prewencji stwierdził, że jest niedopuszczalne, aby  dyżurny funkcjonariusz 
Komendy Policji w Zgorzelcu nie udzielił pomocy. Do jego obowiązków należy przyjęcie 
zgłoszenia i nawet umówienie mieszkańca ze swoim dzielnicowym. W Rewirze Dzielnicowych w 
Sulikowie dyżur nie jest pełniony przez 8 godzin dziennie z powodu niedostatecznej obsady 
kadrowej. W rewirze zatrudnionych jest 3 funkcjonariuszy, którzy mają bardzo rozległy teren. 
Prowadzone przez niech patrole, czy interwencje  w terenie  powodują, że rewir czynny jest  tylko 
w określonych godzinach. 
Radny Tadeusz Szczęch pytał czy policja współpracuje z osobami skupującymi złom i czy  mają 
informacje skąd pochodzi złom. Radny pytał o możliwość zainstalowania urządzeń rejestrujących  
przekroczenie prędkości jazdy samochodów ( na zasadzie wykonywania zdjęć). 
Asp. Gardzilewicz poinformował, że funkcjonariusze co najmniej raz w tygodniu kontrolują punkty 
skupu złomu. Osoby prowadzące skup mają obowiązek ewidencjonowania osób przynoszących 
złom i rodzaj metalu, ale bez rzeczowego określenia  przynoszonego złomu. I na tym polega 
problem, bo sama ewidencja niewiele pomaga policji. 
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Kierownik Sekcji Prewencji wyjaśnił, że policja nie posiada urządzeń, o których mówił radny 
Szczęch. Urządzenia takie  na swój koszt montują samorządy. Koszt ok. 100.000 zł. + obróbka 
zdjęć. 
Radny Bolesław Mańczak zasygnalizował problem  psich odchodów na ul. Św. Teresy i Wiejskiej. 
Ulice te dla części sulikowian stały się miejscem wyprowadzania psów. 
 
Radni bez pytań przyjęli pisemną informację  Wójta Gminy na temat działań zmierzających do 
ograniczenia bezrobocia.                                                 ( zał. 12) 

(sesję opuścił radny Stanisław Cap 

- w sesji uczestniczy 13 radnych) 

 
Ad. 5 
Radny Robert Starzyński omówił posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów w dniu 20 czerwca br. 
(patrz protokół) 
Przedstawił wnioski komisji, w tym wniosek dotyczący budowy chodnika przy szkole podstawowej 
w Sulikowie.                   
Radny Bolesław Mańczak omówił posiedzenie Komisji Społecznej w dniu 21 czerwca br. 
(patrz protokół) 
Radny Tadeusz Szczęch omówił posiedzenie Komisji Rozwoju Gminy w dniu 21 czerwca br. 
(patrz protokół) 
Radny Jacek Staszczuk omówił posiedzenie Komisji Rewizyjnej w dniu 13 czerwca br.   
(patrz protokół) 
Radny poinformował, że pełny protokół pokontrolny przedstawi prawdopodobnie na sesji w 
sierpniu br.  
 
 
Ad. 6 
Wójt przedstawił pisemne sprawozdanie z pracy w okresie międzysesyjnym.  (zał. 13) 
Odpowiadając radnemu Tadeuszowi Polowemu Wójt Gminy wyjaśnił, że aneksy do umów na 
dotowanie OSP w Studniskach Dolnych i Sulikowie dotyczą wprowadzenia  dotacji przyznanych 
przez rady sołeckie.  

Radni przyjęli sprawozdanie Wójta Gminy. 
 
Ad. 7 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił następującą informację o międzysesyjnej działalności: 
- udział w posiedzeniu konwentu, 
- udział w Łużyckich Spotkaniach, 
- udział konferencji na temat „ 15 lat Samorządu Powiatu Zgorzeleckiego”, 
- wyjazd z Wójtem Gminy do Starosty Zgorzeleckiego i Naczelnika Wydziału Drogownictwa 
Starostwa Powiatowego, 
- wyjazd do Urzędu Gminy Platerówka celem uzgodnienia wspólnej sesji, 
- udział w otwarciu „Forum Młodych Europejczyków”, 
- udział w II rajdzie rowerowym, 
- udział w uroczystości w Szkole Podstawowej w Studniskach Dolnych pod hasłem „Przyjaciołom 
szkoły”, 
- wyjazd do biura poselskiego  Lubaniu, 
- prowadzenie konkursu na dyrektora Zespołu Szkoły Podstawowej i Gimnazjum  w Sulikowie, 
- korespondencja bieżąca, uchwały, projekty uchwal, materiały na sesję, 
- dyżury i przyjmowanie i interesantów. 
 

Radni bez pytań przyjęli informację Przewodniczącego Rady. 
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Ad. 8 
Podjęcie uchwał: 

1. W sprawie zatwierdzenia „Planu rozwoju miejscowości  Radzimów Górny – gmina 
Sulików”. 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Uchwała podjęta została jednogłośnie.       (zał. 14) 

2. W sprawie zatwierdzenia „Planu rozwoju miejscowości Wrociszów Górny – gmina 
Sulików”. 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Uchwala podjęta została jednogłośnie.        (zał. 15) 

3. W sprawie  ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych i gimnazjum oraz granic 
ich obwodów.  
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Uchwała podjęta została jednogłośnie.        (zał. 16) 

4. W sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia zasadniczego i wartości jednego punktu 
dla pracowników administracji i obsługi zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych 
działających w zakresie oświaty w gminie Sulików. 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Uchwała podjęta została jednogłośnie.          (zał. 17) 

5. W sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę z wodociągu 
gminnego. 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Wójt w ramach autopoprawki wniósł o dokonanie zmiany w  §3 polegającej na wykreśleniu 
wyrazów „ Z dniem 1 sierpnia 2005r.” i zmiany w  §4 polegającej na zastąpieniu liczby 
„2004” liczbą „2005”. 
Projekt uchwały wraz z autopoprawkami przyjęty został jednogłośnie.     ( zał. 18) 

6. W sprawie ustalenia polityki czynszowej. 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Uchwała podjęta została jednogłośnie.         ( zał. 19) 

7. W sprawie nadania imienia dla Zespołu Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Sulikowie. 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Wójt zgłosił autopoprawkę w § 3 polegającą na dodaniu wyrazów „Oświaty i Wychowania” 
po wyrazie „Kurator”. 
Radny Robert Starzyński  w imieniu inicjatorów przedsięwzięcia i własnym  podziękował 
wszystkim, którzy włączyli się w akcję. To przykład dobrej współpracy i zaangażowania. 
Blisko 1100 osób poprało wniosek o nadanie Zespołowi Szkół imię Jana Pawła II. 
Przystąpiono do głosowania. 
Uchwała podjęta została jednogłośnie.        ( zał. 20) 

8. W sprawie zmian w budżecie gminy na 2005r.  
Wójt Gminy omówił projekt uchwały. 
Wyjaśnił, że projekt uchwały konstruowany był do ostatniego dnia przed sesją. Zależało 
bowiem na wprowadzeniu  w budżecie gminy wszystkich niezbędnych zmian. Nawiązując 
do wniosku OSP o przyznanie dotacji na zakup samochodu ratowniczo-gaśniczego Wójt, 
stwierdził, że czuje się urażony tonem wniosku. Niektóre stwierdzenia są wręcz obraźliwe. 
Takie pisma nie służą współpracy. Wójt wiedział o potrzebie dotacji i przygotowywał 
stosowne propozycje zmian w budżecie gminy. W związku z tym, że OSP nie może być 
beneficjentem dotacji na samochód, wniosek taki winna złożyć gmina. Powoduje to, że w 
budżecie gminy muszą być zabezpieczone środki za zakup samochodu.   
Wójt poinformował, że po wielomiesięcznych negocjacjach z Energią PRO udało się 
uzgodnić budowę stacji trafo przy gimnazjum przy 50% udziale Energii PRO.  
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Wójt poinformował o złożeniu wniosku do Przewodniczącego Rady Gminy w sprawie zwołania 
na sierpień  sesji Rady Gminy. Potrzeba taka wynika w związku z rozpoczęciem roku szkolnego 
w nowym obiekcie szkolnym. 
Przystawiono do głosowania. 
Uchwała podjęta została jednogłośnie.                   ( zał. 21) 
 
 
Ad. 9 
Radny Tadeusz Bednarz prosił o związanie smołą kamienia na drodze przy posesji 
Delijewskiego w Starym Zawidowie. 
Radny Tadeusz Polowy prosił o pisemną informację  dyrektora GOK, na temat kwoty jaką  
przeznaczył na remont świetlicy w Radzimowie Dolnym. Z sygnałów jakie docierają do 
radnego wynika, że są problemy finansowe z wykonaniem remontu świetlicy.  
  
Ad. 10 
Regina Solska – sołtys sołectwa Stary Zawidów: 1) pytała o remonty czterech dróg, o które 
wnioskowała na początku bieżącego roku. Jeżeli zadanie to przekracza możliwości finansowe 
gminy, pani sołtys prosiła o remont drogi o najgorszej nawierzchni; 2) pytała o podanie 
powodów z jakich  Komisarz Wyborczy nie wyraził zgody na utworzenie dodatkowego obwodu 
głosowania. 
 
Ad. 11 
Wójt Gminy udzielił następujących odpowiedzi: 

1. Zimowe utrzymanie dróg pochłonęło więcej środków niż przewidywano, dlatego należy 
bardzo oszczędnie gospodarować pozostałymi środkami. Z tych powodów niemożliwe 
jest spryskanie emulsją drogi w Starym Zawidowie. Należy zastanowić się nad innym 
sposobem związania kamienia. 

2. Wójt wystąpi do dyrektora GOK o pisemną odpowiedź w sprawie remontu świetlicy w 
Radzimowie Dolnym. 

3. Wójt podjął decyzję o przyznaniu 1000 ton kamienia do remontu dróg.  W pierwszej 
kolejności kamień otrzymają wnioskodawcy, którzy zapewniają transport kamienia. 
Wójt prosił o cierpliwość i wyrozumiałość.  

4. Wójt wyjaśnił, że Komisarz Wyborczy odmawiając zgody na utworzenie dodatkowego 
obwodu głosowania kierował się względami finansowymi. Każdy nowy obwód do 
dodatkowe koszty związane m.in. z  lokalem wyborczym i dietami dla członków 
komisji wyborczej. 

 
Ad. 12  
      Radny Jacek Staszczuk złożył następujące wnioski: 

1. „Proszę o podjęcie działań mających na celu doprowadzenie do poprawy głośności syreny 
alarmowej na budynku Urzędu Gminy. 
Uzasadnienie: podjęte dotychczasowe działania w celu poprawy słyszalności syreny nie 
doprowadziły do zadawalających efektów. W ostatnim czasie miały miejsce przypadki 
powiadamiania strażaków OSP poprzez telefony, jednak taki sposób informacji prowadzi 
jedynie do wydłużenia całej procedury alarmowej. Uważam, że skoro nie udało się uzyskać  
zadowalających efektów w obecnym miejscu to należy się zastanowić nad podjęciem 
decyzji o przesunięciu syreny w inne miejsce – bliżej rynku w Sulikowie.” 

Wniosek jednogłośnie przyjęty został do realizacji. 
2. „Proszę o podjęcie działań mających na celu doprowadzenie do usunięcia pierwszych trzech 

lip po stronie lewej patrząc w stronę Zgorzelca rozpoczynających szpaler drzew lipowych za 
Małą Wsią Dolną, a przed krzyżówką w Kunowie, rosnących przy drodze nr 2383 D. 
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Uzasadnienie: w opisanym miejscu występuje zakręt w lewo pod małe wzniesienie, lipy 
rosnące w tym miejscu swoim obwodem zawężają światło jezdni powodując, że kierowca 
jadący z jednej lub drugiej strony nie widzi pojazdów nadjeżdżających z nad przeciwka. 
Ponadto zawężone światło jezdni i konieczność zachowania odpowiedniej odległości od 
drzew powoduje, że kierowca jadący od strony Zgorzelca wielokrotnie przekracza oś jezdni, 
co prowadzi do bardzo niebezpiecznej sytuacji. Dodatkowo droga w tym miejscu jest bardzo 
wąska a w ostatnim czasie, co roku jedna z lip tworzących ten szpaler jest łamana przez 
wiatr gdyż drzewa te są stare i wewnątrz pnia spróchniałe, co prowadzi do kolejnych 
niebezpieczeństw.” 

Wniosek 11 głosami przy 2 wstrzymujących się przyjęty został do realizacji. 
3. „Proszę o podjęcie działań mających na celu doprowadzenie do nowelizacji Statutu Gminy 

Sulików w okresie jesiennym br. 
Uzasadnienie: po uchwaleniu Statutu i okresie jego prac występuje konieczność dokonania 
pewnych zmian w funkcjonowaniu opisanych w nim instytucji, ponadto niektóre 
wyodrębnione w Statucie jednostki organizacyjne zostały zlikwidowane a inne 
przekształcone, w takim wypadku powinniśmy podjąć działania mające na celu 
doprowadzenie do aktualizacji Statutu.” 

Wniosek jednogłośnie przyjęty został do realizacji. 
4. Proszę o podjecie działań w celu ustawienia znaku zakazu wjazdu dla samochodów TIR od 

strony Zgorzelca w stronę Sulikowa na drodze nr 2383D, a także poprawę widzialności 
znaku zakazu jazdy dla samochodów ciężarowych przy posesji Pana Bogdanowicza. Proszę 
także o podjęcie działań mających na celu egzekwowanie przez kierowców samochodów 
TIR zakazu jazdy przez Małą Wieś Dolną zwłaszcza tych z załadunkiem kamienia 
bazaltowego i masy bitumicznej z kopalni Bazaltu w Sulikowie. 
Uzasadnienie: w ostatnim czasie ruch ciężkich samochodów ciężarowych ta drogą bardzo 
się nasilił, powodując dużą uciążliwość dla mieszkających tam ludzi.” 

Wniosek 11 głosami, przy 2 wstrzymującym się   przyjęty został  do realizacji. 
 
Radny Piotr Jankowski złożył następujący wniosek: 
„Proszę o podjęcie działań mających na celu doprowadzenie do wyremontowania słupa 
oświetleniowego przy Szkole Podstawowej w Biernej.” 

12 głosami, przy 1 wstrzymującym się wniosek przyjęty został do realizacji. 
 
Radny Robert Starzyński złożył następujący wniosek: 
„W celu poprawy bezpieczeństwa uczniów uczęszczających do Zespołu Szkoły Podstawowej i 
Gimnazjum w Sulikowie, w imieniu Komisji Budżetu i Finansów wnioskuję o budowę 
chodnika dla pieszych przy Szkole Podstawowej przy ul. Zgorzeleckiej o długości ok. 120 mb. 
Jako źródło finansowania komisja proponuje zobowiązania Kopalni Bazaltu.” 

12 głosami przy 1 przeciwnym wniosek przyjęto do realizacji. 
 

Regina Solska – sołtys sołectwa Stary Zawidów złożyła następujący wniosek: 
„Proszę  o utwardzenie drogi kamieniem od posesji p. Kotowicza do p.Pacześ. Sprawa była 
poruszana na zebraniu wiejskim w marcu br., a także pismo sołtysa w/w sprawie zostało 
złożone w kwietniu br. O naprawę tej drogi proszę od 2004r.” 

Wniosek nie został przyjęty do realizacji.          (zał. 22) 
 
 
Ad. 13 
 
1. Przewodniczący Rady Gminy odczytał wniosek Wójta Gminy o przesunięcie 

październikowej sesji na miesiąc sierpień.      (zał. 23) 
Po dyskusji radni jednogłośnie wyrazili zgodę na  zmianę terminu sesji. 
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2. Przewodniczący Rady odczytał zaproszenie dyrektora GOK do udziału w imprezach 
teatralnych i muzycznych zaplanowanych na 24 i 25 czerwca br.  

3. Jan  Kolbuch – prezes OSP w Studniskach Dolnych przeprosił za  niewłaściwy ton pisma 
skierowanego do Wójta Gminy. Usprawiedliwiając się twierdził, że sprawa zakupu nowego 
samochodu wśród strażaków wywołuje duże emocje i może stąd niewłaściwy ton pisma.  

4. Przewodniczący poinformował, że konwent odbędzie się jeszcze w czerwcu.  
 

 
Życząc przyjemnego letniego wypoczynku, Przewodniczący Rady stwierdzając wyczerpanie 
porządku obrad, zamknął XXX w kadencji sesję Rady Gminy Sulików.                (godz. 18.45) 
 
 
 
                                                                                                                   Przewodniczący  
                                                                                                                      Rady Gminy 
                                                                                                                  Franciszek Fleszar 
 
 
 
Protokołowała: 
L.Rychtarczyk 

 
 
 
       

 


